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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné Juhász Éva 
Sohajda István Takács László, Timár László helyi képviselık. 
Késıbbi érkezését bejelentette: Dobozi Gábor helyi képviselı. 
Igazoltan távol maradt:  dr. Basista Erika helyi képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı,  
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka Zsolt 
Mőszaki Irodavezetı, Veres Marianna belsı ellenır,  Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, 
Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek 
József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Vaszily Csaba a Tőzoltóság képviseletében, Juhász Zsolt az 
Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének vezetıje, Gyırffi Dezsı könyvvizsgáló. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 12 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Molnárné Juhász Éva és Kovács István képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a 
nyilvános ülés tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 
A Képviselı-testület a zárt ülést és a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint 
fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Beszámoló a gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról, a Bölcsıde 

tevékenységérıl 
 Elıadó: Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Vajkóné Zsíros Emese intézményvezetı 
 
3.) Beszámoló a Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat 

tevékenységérıl 
 Elıadó: Rivnyák Istvánné intézményvezetı 
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 4.)       Beszámoló a Városi Sportközpont tevékenységérıl 
       Elıadó: Pásztor András intézményvezetı 
 

 5.)       Encs Városgazda Kht. közhasznúsági jelentése és egyszerősített beszámolja, tájékoztató a 
 Kht. tevékenységérıl 

        Elıadó: Bartek József ügyvezetı 
 
 6.)        Indítványok, bejelentések 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Bratu Ferenc képviselı kistérségi foglalkoztatási paktumhoz elnyert támogatás felhasználásáról kér 
tájékoztatást. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy egy tanulmány kidolgozásáról van szó, mely 
remélhetıleg a felkért szakértık megállapításainak segítségével biztosítani tudja a munkaerıpiacon 
való továbbfoglalkoztatását az embereknek. 
 
Bolobás Péter képviselı az ivóvízminıség javítási projekt megbeszélésérıl szeretne bıvebben 
hallani. 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az Észak-Magyarországi Vízügyi 
Igazgatóság valamennyi projektet megvizsgálta a benyújtás elıtt. Az I. forduló benyújtása még a 
hónap folyamán várható az encsi vízbázis vonatkozásában is. Hiszen mint ismert a Borsodvíz Zrt. 46 
településén nem felel meg a víz minısége az uniós elvárásoknak. 
 
További kérdés és észrevétel hiányában a képviselı-testület a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.)  Beszámoló a gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról,      Zsiga Józsefné  

a Bölcsıde tevékenységérıl       Vajkóné Zsíros Emese  
           
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóit, hogy kívánják-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı kijelenti, hogy nem kívánnak élni a kiegészítés lehetıségével. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke néhány problémára 
szeretné felhívni a figyelmet, melyet az anyag is megfogalmazott: 

−−−− A Gyámhivatal tárgyi feltételei nem megfelelıek a feladatellátáshoz. A bizottság ülésén részt 
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vett Juhász Zsolt úr a kistérségi munkaszervezet vezetıje ígéretet tett, hogy egy gépet biztosít 
a probléma megoldására. 

−−−− Ügyészségi vizsgálat folyt a gyámhivatali munka törvényességének tárgyában, mely 
hiányosságokat állapított meg. A bizottság utána jár a hiányosságok mibenlétének és kiderült, 
hogy rendszerint a 30 napos ügyintézési határidıt nem tudja tartani a gyámhivatal, mert az 
ügyfeleket sokszor keresni kell és felkutatásuk több idıt vesz igénybe. 

−−−− A bölcsıdénél a személyi feltételek biztosítása egyre nagyobb gongot jelent, hiszen a 6 
álláshelybıl 2 közhasznú-közcélú foglalkoztatás keretében látja el a munkát. Amennyiben ez 
a lehetıség nem áll majd rendelkezésre a mőködtetésben gondként fog jelentkezni. 

Fentiek ellenére a bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja azzal, hogy a bölcsıde hatósági 
ellenırzése után a hiányosságok felszámolása érdekében a testületnek vissza kell térnie a témához. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra szeretne választ kapni, 
hogy a bölcsıde intézményvezetıje miért közhasznúakkal oldja meg a gondozási feladatokat, miért 
nem a technikai létszám a közhasznú és a bölcsıdei gondozók miért nem az állandó létszámon 
szerepelnek? 
 
Vajkóné Zsíros Emese intézményvezetı elmondja, hogy valóban nem célszerő a gondozónıket 
közhasznúban foglalkoztatni, hiszen ez a korosztály igényli az állandóságot, de szükségszerő lépés 
volt a foglalkoztatás ilyetén megoldása. A legjobb megoldás középiskolai szakirányú végzettséggel 
rendelkezı dolgozó alkalmazása lenne, de sajnos nincs ilyen végzettségő a térségben. A jelenlegi 
dolgozókat is az intézmény képezte ki, melynek költségei meglehetısen megterhelıek voltak. Az 
óvodapedagógusi végzettség nem elégséges a bölcsıdében, hiszen itt gondozási feladatot is el kell 
látni és ezt nem is mindenki vállalja. 
 
Dobozi Gábor képviselı helyet foglal a teremben. A képviselı-testület jelenlévı tagjainak száma 13. 
 
Bratu László polgármester felkéri jegyzı urat, hogy a gyámhivatal gépbeszerzései iránt szükséges 
lépéseket mielıbb tegye meg, hiszen a kistérségi segítség csak idıszakos lenne, azokat a gépeket 
vissza kellene adni elıbb-utóbb. Venni kell új gépeket. 
A Bölcsıde létszámproblémájára reagálva elmondja, hogy valamennyi intézmény ismeri a 2008. évi 
költségvetési paramétereket. Mindenki tudja, mennyi önkormányzati támogatásra volt szükség a 
mőködéséhez, így pl. a bölcsıde esetében csak pályakezdı közcélú-közhasznú foglalkoztatás 
keretében van lehetıség a feszített költségvetés végrehajtására. Amennyiben az intézmény ez irányú 
foglalkoztatási lehetısége megszőnik, akkor az önkormányzat a munkaügyi központtal kötött 
szerzıdés alapján saját közhasznú létszámából segíti ki az intézményt. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   77/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló a gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok 

ellátásáról, a Bölcsıde tevékenységérıl 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról, valamint a Bölcsıde 
tevékenységérıl készült beszámolót és azt elfogadja köszönetet mondva az 
intézmény dolgozóinak az áldozatos munkájukért. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 
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Napirend tárgya:        Elıadó 
 
3.) Beszámoló a Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti  Rivnyák Istvánné  

Szolgálat  tevékenységérıl       intézményvezetı 
 
Bratu Lászó polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kíván-e élni a szóbeli kiegészítés 
lehetıségével? 
 
Rivnyák Istvánné intézményvezetı nem kívánja kiegészíteni az írásos anyagot, de a kérdésekre 
szívesen válaszol. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság megtárgyalta az anyagot és azt elfogadásra javasolja Az ülésen felvetıdött az a kérdés is, 
hogy a 2007. évi intézményi kistérségi kinnlévıségek mennyiben realizálódtak? Intézményvezetı 
asszony elmondta, hogy a befizetések folyamatosan érkeznek a települések részérıl, de még a 
Társulás sem tett eleget vállalásának. A 2008. évi díjak vonatkozásában megtudta a bizottság, hogy 
az 1. félévi egyben kerül majd szánlázásra a társult önkormányzatok felé. 
Sajnos a személyi feltételek hiánya itt is problémát jelent, de jegyzı úr tájékoztatója szerint egy 
részmunkaidıs szociális referens alkalmazásával remélhetıleg ez is megoldódik a közeljövıben. 
Ezt követıen a bizottság a 2009-tıl várhatóan intézményre nehezedı feladatokról tárgyalt, hiszen 
már most el kell azon gondolkodni, hogyan tovább kistérségi ellátás- városi ellátás. A bizottságnak az 
a véleménye, hogy a város csak azt vállalhatja fel, ami kötelezı, mert a többi már nem kezelhetı a 
rendszerben. 
 
Bratu László polgármester egyetért azzal, hogy a 2009. évi változásokra idıben fel kell készülni. 
Elmondja azonban, hogy ezek a változások az egyes településeket nem egyformán fogják érinteni, 
hiszen pl. a családvédelmi tevékenység megoldása a lakosságszám alapján csak Encs és Forró 
esetében kötelezı, mely ellátást helyben kell megoldani központi támogatás nélkül.  
Az átszervezésben az a probléma, hogy közel 5-6 hónap az engedélyezés átfutási ideje. A júniusi 
ülésen dönteni szükséges errıl, hogy milyen mőködési engedélyt kérjen az intézmény vezetıje, de 
ehhez ismerni kell a 36 települési önkormányzat testületi határozatainak tartalmát.  
Elöljáróban annyi elmondható, hogy a kistérség microtérségi szinten kívánja megszervezni a 
szociális ellátás rendszerét: Baktakék, Hernádvécse, Ináncs, Novajidrány és Encs központokkal. 
Minden microtérségben 3000 fıs létszámot kellene tartani, melyet sajnos megnehezít az, hogy a 
Krasznokvajda-Baktakék környéki 14 település létszáma alig éri el együtt a 3100-at, míg az Encsihez 
szeretne tartozni Forró, Fancsal, Gibárt, Csobád és talán Méra is, ami együtt 13.000 fıt jelent. Ez 
lehetetlenné teszi a többi esetén a 3000 fı tartását. Egyeztetések lefolytatása szükséges. 
Végezetül kéri intézményvezetı asszonyt, hogy a 2007. évi szolgáltatási díj 50%-áról kiállított 
számlát juttassa el a kistérségi munkaszervezethez, hogy az kifizetésre kerülhessen, hiszen a Tanács 
már meghozta ez irányú döntését. A 2008. évi hozzájárulások esetében hangsúlyozza, hogy a pontos 
negyedéves számlázást tartani szükséges. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   78/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló a Gondozási Központ,Családsegítı és Gyermekjóléti 

Szolgálat tevékenységérıl 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a  Gondozási 
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Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat tevékenységérıl készült 
beszámolót és azt elfogadja. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 
 
 

Napirend tárgya:       Elıadó 
 
4.) Beszámoló a Városi Sportközpont tevékenységérıl   Pásztor András  

         intézményvezetı 
 

Bratu Lászó polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kíván-e élni a szóbeli kiegészítés 
lehetıségével? 
 
Pásztor András intézményvezetı nem kívánja kiegészíteni az írásos anyagot. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta a beszámolót, mely nem csupán a 2007-es év bemutatására korlátozódik, korábbi 
tapasztalatokat is összegyőjtött, tekintettel arra, hogy a korábbi év beruházásai most éreztetik 
hatásukat. Ismerteti az anyag, hogy az intézmény két dolgozója váratlanul rokkant-nyugdíjba vonul, 
melynek következtében felmerülı pénzügyi kötelezettségeket a költségvetés készítésekor nem lehet 
elıre látni, így azok tervezésre nem kerülhettek.  
Felhívja a figyelmet, hogy az idén lesz 25 éves a sportcsarnok és 20 éves az uszoda, mely 
évfordulókra emlékezve emlékkönyv kiadására és ünnepi rendezvénysorozatra kerül sor, ehhez kéri a 
vállalkozók és az önkormányzatok támogatását az intézmény.  
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy dr. Ódor Ferenc a Megyei Közgyőlés elnöke 150.000.- Ft 
támogatást ajánlott fel erre a célra az intézmény részére elnöki alapjából. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy bár a beszámoló felépítése logikus, a tárgyra , illetve az 
átfogott idıtartama eltér a képviselı-testület által kértektıl. A jelen beszámolónak tervezett tárgya 
csak a 2007-es költségvetési év. Emellett kéri az intézmény vezetıjét, hogy a szervezett és hatékony 
mőködés érdekében mindent tegyen meg. Azon feladatok is megoldásra várnak, melyek nem 
költségvetési kérdések pl. zuhanyzók, öltözık tisztasága. Ezek csak odafigyelést igényelnek. Az 
elvárt szemléletváltást hangsúlyozva tartózkodni kíván a szavazástól. 
 
Pásztor András intézményvezetı válaszul az elhangzottakra elmondja, hogy az elmúlt évek 
gyakorlata szerint készítette el a beszámolót, melyet azért kezdett a 2006-os évtıl, hogy az 
eredmények bemutathatóak legyenek. Nem ért egyet azzal, hogy szemléletváltozás szükséges. 
Felhívja a figyelmet, hogy míg a csarnok felújítása megtörtént, addig a kiszolgáló, kisegítı 
helyiségekre nem jutott. Higiéniai szempontból szükséges meszelésre ugyan sor került és a takarítónı 
minden reggel végigtakarít , de elképzelhetı, hogy délutánra már nem felel meg az elvárásoknak. 
Ígéri, hogy erre a jövıben jobban oda fognak figyelni. 
Elmondja, hogy a sportközpont edzıtáboroknak ad helyet és minden rendezvényt szívesen elvállal a 
bevételek megszerzéséért a könnyőzenei programtól kezdve bármire nyitottak. Sajnos az 
edzıtáboroztatás jelentıs bevételét a szállást és étkeztetést nyújtó diákotthon szedi be. 
A mőfüves pályán a világítás folytán áprilisi könyveléssel már 200.000.- Ft bevétel realizálódott, ami 
nagyon jónak mondható. Gondot okoz az intézmény életében, hogy a vezetı helyettesítése nincs 
megoldva, ebben kéri a képviselı-testület segítségét. 
 



 6 

Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 12 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   79/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló a Városi Sportközpont tevékenységérıl 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Városi 
Sportközpont tevékenységérıl készült beszámolót és azt elfogadja. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy Pásztor András intézményvezetı úr 
„Diáksportért” aranyplakettet kapott a közel 20 éves tevékenysége elismeréseként. Gratulál a 
kitüntetéshez. 

 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 
5.) Encs Városgazda Kht. közhasznúsági jelentése és egyszerősített  Bartek József 

beszámolója, tájékoztató a Kht tevékenységérıl    ügyvezetı 
 

Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy ennél a napirendnél a testület taggyőlési 
kötelezettségének tesz eleget.  Megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni az anyagot? 

 
Bartek József ügyvezetı szót kérve az alábbi kiigazításokat teszi:  
− a közhasznú mérlegforrások 25. tételének pontos összege 10.510 e Ft 
− a kiegészítı mellékletben a könyvvizsgáló regisztrációs száma helyesen 153645 
− a vállalkozási tevékenységek felsorolása rossz, tévedésbıl ott is a közhasznú tevékenységek 

kerültek felsorolásra 
− a második oldal 3. pontjában szereplı dátum február 28 helyett március 31. 
Kéri a módosítások elfogadását. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a képviselıket, hogy az 
elhangzott pontosításokkal a könyvvizsgálói jelentés alapján a bizottság elfogadásra javasolja mind a 
jelentést és a mérlegbeszámolót, mind a 2007. évi tevékenységrıl szól tájékoztatót.  
Megjegyzi, hogy a parkfenntartás tevékenységi körben a Kht. látványos és szép munkát végez. Az 
idén már nagyobb számban került kihelyezésre virág, melyhez az is hozzájárult, hogy a növények 
saját kertészetbıl valók. A bizottság javasolja, hogy a saját bevételek növelése érdekében gondolja át 
a Kht. vezetése, hogy nem lenne-e érdemes az értékesítési célú többlet kitermelése? 
A köztisztasági feladatellátás is dicséretes, hiszen minden pénteken nagy tisztítás van a városban és 
2007-ben elindult a zsákos rendszerő lombtalanítás is, mely remélhetıleg a jövıben is folytatódik. 
Sajnos a kóbor ebek befogása még mindig megoldatlan, mert a szolgáltatás nagyon drága. A 2008. 
évi költségvetésben rendelkezésre álló keret kb. 20 eb befogására elegendı, amely nagyon hamar 
kimerül. Közhasznú foglalkoztatással a szervezet az állandó dolgozóin felül 30 fınek tud munkát 
biztosítani. A Kht. vállalkozási bevételeinek 76%-a önkormányzati és önkormányzati intézményi 
beruházásokból ered, ez azonban csökkenni fog a 2008. évben. Sajnos a mőködésre a drasztikus 
üzemanyag áremelés is negatív hatással van. 
Végezetül a bizottság megköszöni ügyvezetı úr munkáját és az elıterjesztéseket elfogadásra 
javasolja. 
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Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   80/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Városgazda Kht. közhasznúsági jelentése és egyszerősített 

beszámolója 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete, mint alapító tagyőlés 
megtárgyalta az Encs Városgazda Kht. közhasznúsági jelentését és egyszerősített 
beszámolóját és azt elfogadja. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
Molnárné Juhász Éva képviselı, az Abaújdevecseri TRÖK elnöke köszönetet mond a Kht 
dolgozóinak és vezetıjének a településrészen kifejtett tevékenységükért, azzal, hogy a szépítés 
folyamatából kéri nem kihagyni a településrészeket sem. Azon reményének ad hangot, hogy a 
közcélú-közhasznú foglalkoztatás keretén belül a jövıben is lesz lehetıség településrészi feladatok 
elvégzésére, segítve ezzel a TRÖK munkáját, ezzel is kiegészítve a költségvetési támogatását. 
Végezetül tudni szeretné, hogy a szelektív győjtés településrészekre kiterjesztésére van-e lehetıség? 
 
Bolobás Péter képviselı, a Fügödi TRÖK elnöke szintén megköszöni a Kht. munkáját és kéri a 
virágosítás kiterjesztését a fügödi településrészre is, különös tekintettel a templom környékére. 
 
Bratu László polgármester reméli, hogy a problémákat sikerül megoldani és az egynyári növények 
számának emelésével környezetünket egyre szebbé tenni. Úgy véli, hogy ha beválik a kertész, akkor 
véglegesíteni kell, mert ez a jövı. A piacon 1-1 szál virág 50-60 forint, úgyhogy a kertész bıven 
megdolgozik a béréért. 
Kéri a lakosság segítségét abban, hogy meg kell szólítani azokat, akik nem tisztelik a város 
tisztaságát, hiszen az ide érkezık mindenkit megszólnak a rombolás és a piszok láttán. Elmondja, 
hogy a Mőszaki Irodán megüresedett álláshelyre közterület-felügyelı felvételét tervezi a hivatal, 
ezzel is a hatékonyabb mőködést kívánva elısegíteni. 
Tájékoztatja a város lakosságát, hogy a Hernád Völgye Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati 
Társulás az év második felében kíván pályázni a szelektív győjtésre és a telep bıvítésére, mely 
pályázati kiírás remélhetıleg megjelenik. Nyertessége esetén 10 szelektív győjtı sziget kerülne 
kialakításra: 2-2 a településrészeken, 6 Encsen a nagyobb csomópontokban. 
 
A képviselı-testület további kérdés, észrevétel hiányában a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
 

Napirend tárgya:  
        
6.) Indítványok, bejelentések        
        
6.1 A települési képviselık tiszteletdíjáról, költségtérítésérıl és egyéb juttatásokról szóló 

14/1998. (XII.15.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztés indokait és kéri annak elfogadását. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja a AB 
határozatot sértı állapot megszüntetését. 
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Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének  
9/ 2008. (V.27.) Ör. sz. rendelete a települési képviselık tiszteletdíjáról, költségtérítésérıl és 

egyéb juttatásokról szóló 14/1998.(XII.15.) Kt. sz. rendelet módosításáról 
 

1. § 
A 14/1998. (XII.15.) Kt. sz. rendelet (továbbiakban: Ör.) 2. § (1) bekezdés b.) pontja helyébe az 
alábbi rendelkezés lép: 
 

 2.§ (1) b.) Amennyiben a képviselı egy önkormányzati bizottság tagja, úgy az alapdíjon 
felül az alapdíj 20%-ának megfelelı összeg is megilleti, az összeget tekintve 2008. évre 
12.400.-Ft.  

2.§ 
A rendelet 1. számú melléklet 2. sora  az alábbiak szerint módosul:  
 

 bizottság tagja     20% 11.800.- 70.700.- 20%        12.400.- 74.200.- 
 

3.§ 
Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba, de rendelkezéseit 2008. január 1-tıl kell alkalmazni. 
 
 
  Bratu László sk.      dr. Halász Ferenc sk. 

           polgármester                 jegyzı 
 
 

 
6.2 Az Aba Sámuel Szakiskola moduláris tantervének elfogadása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a megelızı 
munkálatok kapcsán megállapítható, hogy egy oktatásra kényszerített intézkedésrıl van szó, melynek 
haszna nincs. El kell fogadni, de alkalmazni nem kell még. Minden megy tovább a régi tematika 
szerint. Ezek a szükségtelen munkák az oktatási szakemberek más, hasznosabb célra fordítható 
energiáit kötik le. Mindezek ellenére a bizottság elfogadásra javasolja a CD-nyi anyagot. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   81/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola moduláris tantervének elfogadása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Aba Sámuel 
Szakiskola moduláris tantervét és azt elfogadja. 
  
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. június 30. 
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6.3. Kistérségi Társulási Megállapodás módosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a módosítás indokait és kéri annak elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az  
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   82/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Kistérségi Társulási Megállapodás módosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Encsi 
Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának módosítására tett javaslatot és 
azzal egyetért, a módosítást jóváhagyja.  
Felhatalmazza a polgármestert a módosított társulási megállapodás aláírására. 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. május 31. 
 

6.4 Járóbeteg többletkapacitás és új szakorvosi és nem szakorvosi óraszám igény benyújtása 
 
Bratu László polgármester kéri alpolgármester úr tájékoztatását, mennyivel lesz több, jobb a 
szakorvosi ellátás a városban a pályázat benyújtása esetén? 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester hangsúlyozza, hogy ez egy lehetıség, mely a helyben elérthetı 
szakorvosi ellátások számát jelentısen növelhetné. Annak a valószínősége, hogy megkapja a város a 
kért óraszámokat elég kicsi. Ezt mutatják a tapasztalatok, hiszen évek óta mindig kérjük 
eredménytelenül. Talán most egy kicsivel nagyobb az esély, mivel a kistérségek szakorvosi ellátást 
kívánja a politikai akarat erısíteni. A benyújtás mellett szól az is, hogy pénzbe nem kerül az 
önkormányzatnak, hiszen az elhelyezés a régi rendelıépületben biztosított és minimális 
eszközszükséglető szakrendelésekrıl van szó. Az OEP-pel való szerzıdés biztosítaná a mőködtetés 
lehetıségét. 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy minden évben megkísérli a város az 
ellátások számának emelését, de 3-4 éve sikertelenül. A kistérségi központok belépése véleménye 
szerint rontja az esélyeket, mert valószínőleg azon központok kapnak majd új óraszámokat, ahol 
eddig nem volt. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   83/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Járóbeteg többletkapacitás és új szakorvosi és nem szakorvosi 

óraszám igény benyújtása  
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy a Regionális Egészségügyi Tanácshoz 
az alábbi szakorvosi és nem szakorvosi óraszámra kíván pályázatot benyújtani, 
azzal a feltétellel, hogy a pályázat megvalósításához szükséges fedezetet az 
intézmény költségvetése biztosítja. 
 
Szakorvosi óra: - Fül-orr-gégészet heti 10 óra 
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   - Angiológia  heti 6 óra 
   - Endokrinológia heti 2 óra 
   - Bırgyógyászat heti 10 óra 
   - Psychiátria  heti 10 óra 
   - Diabetiológia heti 2 óra 
 
Nem szakorvosi óra: - Masszázs  heti 30 óra 
   - Dietetikus  heti 30 óra 
 
Meglévı szakorvosi óraszámhoz további bıvítés: 
  - Kardiológia meglévı 10 szakorvosi órához  + heti 5 óra 
  - Szemészet meglévı 10 szakorvosi órához  + heti 5 óra. 
 
Megbízza a Képviselı-testület a TEK vezetıjét a pályázat  kidolgozásával és 
benyújtásával. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
6.5 Encs Városgazda Kht. Alapító Okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az alapító okiratok módosítására jogszabályi változások 
miatt került sor, kéri annak elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az  
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   84/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Városgazda Kht. Alapító Okiratának módosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Encs 
Városgazda Kht. Alapító Okirat módosítására tett javaslatot és azzal egyetért, a 
módosítást jóváhagyja.  
 
  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. május 31. 

 
 
6.6 Bad Dürrenbergi Kútfesztiválra  képviselı kijelölése 
 
Bratu László polgármester ismerteti a testvérváros polgármesterének meghívását, mely az 
eddigiektıl eltérıen nem a város képviselıit várja, hanem névre szólóan a polgármester meghívását 
tartalmazza. Kéri a nemzetközi kapcsolatokról szóló rendelet értelmében a képviselı-testület 
jóváhagyását arra, hogy hivatalosan képviselhesse a testvérváros rendezvényén Encs városát. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az  
alábbi határozatot hozza: 
 

Szám:   85/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Bad Dürrenbergi Kútfesztiválra képviselı kijelölése 
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Encs Város Képviselı-testülete a Bad Dürrenberg testvérvárosban 2008. június 27-
29. között tartandó kútfesztiválon Encs város képviseletével Bratu László 
polgármester urat bízza meg. 

 
  Felelıs: polgármester 

         Határid ı:       2008. június 27. 
 
 
6.7 Pályázat a Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat intézményének 

komplex akadálymentesítésére és rekonstrukciójára 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az ÉMOP pályázati kiírás keretében 
lehetıség nyílik az intézmény akadálymentesítésére. Bár az ellátások jövıje attól függ, hogy a 2009. 
évtıl milyen tevékenységekre kell az engedélyeket a változások folytán módosítani, újra megkérni, 
az bizonyos, hogy az elhelyezést központosítani kell. A jelenlegi szétszórt állapotot meg kell 
szüntetni. Az önerı kistérség és intézmény közötti megoszlásának mértéke attól függ majd, hogy 
milyen arányban igényli majd a 24700 lakos az ellátások kistérségi szintő megszervezését. Mai 
számítások szerint ez kb. 50% lesz. Kijelenti, hogy a 2008. évi költségvetést ismerve a városnak 
semmilyen lehetısége nincs arra, hogy jelentısebb összeget adjon az intézményke az önerı 
biztosítására, azt saját kistérségi illetve intézményi többlet bevételeibıl kell biztosítania. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke arra lenne kíváncsi, hogy a szőkös 
költségvetésben hol van a pályázathoz szükséges önerı eldugva? 
 
Rivnyák Istvánné intézményvezetı kicsit viccesnek érzi a kérdést, hogy 1,7 millió forint ne lenne 
egy 70 milliós költségvetésben eldugva. Egyébként kijelenti, hogy a munkát a Kht-val 
együttmőködve kívánja elvégezni. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy a Kht-nak sem lehet veszteséget termelni, az 
elvégzett munkát a részükre is ki kell fizetni. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke nem érti az 1,7 millió forintos önrészt. Az 
önerı 10%-os, ami 7 millió forint önrészt eredményez. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az önrész a leghátrányosabb kistérséghez tartozó 
település esetében, így Encs esetében is 5%-ra csökkenthetı, így már igaz az intézményvezetı 
asszony által kiszámolt összeg. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:   86/2008. (V.26.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Pályázat a Gondozási Központ, Családsegítı és gyermekjóléti 

Szolgálat intézményének komplex akadálymentesítésére és 
rekonstrukciójára 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Gondozási Központ, Családsegítı 
és Gyermekjóléti Szolgálat intézményének komplex akadálymentesítése és 
rekonstrukciója tárgyában a pályázat benyújtásához hozzájárul. 
Az önerıt az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás és a Gondozási Központ, 
Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálata 50-50%-ban vállalja. 
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  Felelıs: polgármester 
         Határidı:       2008. május 31. 
    

6.8 Bejelentések 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke jelzi, hogy az Óvoda 
és orvosi rendelı közötti területen a közvilágítás a korábbi jelzés ellenére sem került megjavításra, 
kéri ennek mielıbbi pótlását. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselıket, hogy amennyiben hasonló problémát észlelnek, ne 
várják meg a testületi ülés idıpontját, hanem jelezzék azonnal a szükséges intézkedések megtétele 
érdekében. Visszamenılegesen nehéz lesz bizonyítani, hogy nem volt szolgáltatás. 
 
Bratu Ferenc képviselı az iránt érdeklıdik, hogy a monoki példán elindulva nem tervezi-e az 
önkormányzat azt, hogy a segélyek kifizetését feltételhez köti? Úgy hallotta, hogy Sátoraljaújhely és 
Szerencs is hasonlókban gondolkodik. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy nem kívánja a város a törvénysértı megoldást 
alkalmazni. Sajnos igaz, hogy a segélyezettebb nagyobb becsületben van, mint aki 8 órában dolgozik, 
de a monoki eset remélhetıleg felhívta a szaktálca figyelmét a problémákra. A szlovák megoldás jó 
példa lehet, ott pl. a segély 50%-áért meg kell dolgozni. A visszhangok alapján a minisztérium 
fogékonynak mutatkozik a módosítások iránt. Javasolja, hogy júniusban térjen vissza  a kérdéshez a 
testület. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester köszönettel vette észre, hogy a Forró-Encs összekötı úton a 
felezıvonal felfestésre került. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a közvilágítás már korábban megoldottá vált, és most a 
felfestés is megtörtént a Gibárt felé vezetı Szegilongi út hídjainak kétpályássá tételében nyújtott 
segítségért cserébe. 
 
Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje a Millenniumi Park játszóterének rossz állapota miatt 
bejárást kezdeményez. Elmondja, hogy sajnos a rongálások folytán a játszótér elemei életveszélyessé 
váltak. Kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Bratu László polgármester felkéri a Mőszaki Irodát és jegyzı urat, hogy a következı nap folyamán a 
bejárás történjen meg. Sajnálattal kell tudomásul venni, hogy nincs olyan játszótéri elem, melyet nem 
tennének tönkre a vandálok. Fokozott rendıri jelenlét szükséges a megóváshoz. Sajnálatosan az 
oktatási intézményeinkben járó gyerekek, fiatalok felelısek a rongálások 90%-áért. 
Kéri a közterület felügyelıi állás mielıbbi meghirdetését.  
 
Evva Margit  asszony bejelenti, hogy a Csoma emlékünnepség és a tudományos konferencia rendben 
lezajlott. Köszönetet mondott a Magyar Heraldikai Társaság a Mővelıdési Ház, és különösképpen 
Kércsi Tibor intézményvezetı úr munkájáért. A rendezvények cél az volt, hogy hírnevet szerezzen 
Abaújnak és településünknek, megismertetni a világot Abaújjal. Megjegyzi, hogy a város 
pedagógusai mellızték a konferencia megtekintését és ez nagyon rosszul esett a szervezıknek, pedig 
a régi mondás szerint minden szénás szekérre fér még egy villával.  
Végezetül átad egy-egy DVD-t az önkormányzatnak és az Abaújdevecseri Településrészi 
Önkormányzatnak archiválás céljából. 
 
 
 



 13 

Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
  

           Molnárné Juhász Éva                              Kovács István 
   hitelesítı                   hitelesítı 


